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Zastępca Dyrektora Biura Planowania Przestrzennego – p. Elżbieta Szczepińska 

Dzień dobry, witam Państwa. Spotykamy się dzisiaj na dyskusji publicznej już drugi raz 
dotyczącej sporządzanego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Mogiła II”. 
Ja nazywam się Elżbieta Szczepińska i jestem Zastępcą Dyrektora w Biurze Planowania 
Przestrzennego, ze mną jest Pan Kierownik Pracowni Urbanistycznej – Pan Tomasz Babicz, 
oraz główny projektant planu, gdyż plan jest wykonywany w Biurze Planowania i to jest cały 
zespół, który wykonuje, ale dzisiaj z nami jest Pan Tomasz Woźniak, który będzie Państwu 
przedstawiał ten projekt planu i mówił o zmianach, które zaszły w wyniku rozpatrzenia uwag, 
które zostały złożone podczas I wyłożenia tego projektu planu do publicznego wglądu, czyli od 
26 lutego do 28 marca tego roku. Na I wyłożeniu Państwo złożyli uwagi. Uwagi zostały 
rozpatrzone przez Prezydenta i w wyniku rozpatrzenia tych uwag zaszły pewne zmiany 
w projekcie planu, i taki zmieniony projekt planu jest teraz wykładany ponownie do 
publicznego wglądu, jest on wykładany w całości. Wyłożenie zaczęło się 16 lipca i będzie 
trwało do 13 sierpnia, potem jeszcze 2 tygodnie będą Państwo mogli składać uwagi do tego 
projektu, który jest wykładany, a następnie Prezydent ma 21 dni na rozpatrzenie uwag, które 
wpłyną podczas tego wyłożenia, i 2 tygodnie po.  

Ja teraz proponuję, żeby Pan Tomasz przedstawił projekt planu i te zmiany, które zostały 
wprowadzone, a później zaproszę Państwa do dyskusji. Nasza dyskusja jest nagrywana, jest 
z niej wykonywany stenogram i protokół, i też prosimy Państwa o wpisanie się na listę 
obecności, gdyż jest to załącznik później do protokołu. Teraz oddaję głos Panu Tomaszowi, 
proszę o przedstawienie, a później zaproszę do dyskusji. 

Główny projektant planu, Biuro Planowania Przestrzennego – p. Tomasz Woźniak 

Dzień dobry Państwu. Z uwagi, że większość Państwa już uczestniczy w tej procedurze, i też, 
że to jest wyłożenie już II praktycznie takiego samego projektu, przedstawię skróconą wersję 
prezentacji, ewentualnie w czasie dyskusji objaśnię, jeżeli będą jakieś wątpliwości.  

Słowem wstępu nadmienię, że omawiany obszar położony jest w środkowo-wschodniej części 
miasta w Dzielnicy XVIII Nowa Huta, i Dzielnicy XIV Czyżyny, swoją powierzchnią obejmuje 
265 hektarów, w linii prostej zlokalizowany jest ok. 7 km od centrum miasta.  

Najważniejszymi celami sporządzanego planu jest ochrona wartościowych elementów 
środowiska i, powiedzmy, dóbr kultury zabytków znajdujących się w obszarze planu, oraz 
poprawa warunków życia mieszkańców poprzez poszerzenie terenów zielonych 
i wprowadzenie regulacji zasad zagospodarowania terenów, w tym ochrony i kształtowania 
ładu przestrzennego.  

Zgodnie z procedurą, to co Pani Dyrektor mówiła, obecnie jesteśmy na wyłożeniu projektu 
planu, do 13 sierpnia jest wyłożenia, uwagi można składać do 27 sierpnia, następnym etapem 
może być skierowanie projektu planu do uchwalenia przez Radę Miasta Krakowa lub 
w przypadku wprowadzenia jakiejś uwagi, uwzględnienia przez Prezydenta Krakowa istotnej 
zmiany w projekcie planu nastąpi ponowi ponowienie procedury, czyli powrót do ponownych 
uzgodnień ustawowych projektu planu.  
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W stosunku do poprzednio wyłożonego projektu planu zostały wprowadzone następujące 
zmiany. Na wniosek właścicieli niektórych nieruchomości zostały zmienione podstawowe 
przeznaczenia ich nieruchomości oraz skrócono lub przedłużono prywatne drogi wewnętrzne. 
Dodatkowo w części tekstowej dopuszczono bilansowanie powierzchni biologicznie czynnej 
na elewacjach budynków oraz dopuszczono kolorystykę dachów w naturalnych kolorach 
użytych materiałów. Dodatkowo zmieniono wartości minimalnych powierzchni nowo 
wydzielanych działek budowlanych. W części graficznej wschodniej części obszaru planu 
wyznaczono kompromis nowego układu drogowego obsługujące tereny inwestycyjne, 
w środkowej części poszerzono ciąg pieszy do wnioskowanych 6 m i wprowadzono 
równomierny podział działek pod tym ciągiem, w przypadku ul. Jutrzyńskiej zawężono jej 
przebieg do aktualnego przebiegu, jednakże w czasie ponownych opiniowań i uzgodnień 
uzyskaliśmy brak uzgodnienia ze strony ZIKiT-u i nieznacznie go poszerzyliśmy w stosunku 
do wersji zawężonej. W przypadku terenu U.1, czyli Szpitala Miejskiego, został zmieniony 
przebieg linii obowiązującej, a także poszerzony został teren U.6, co skutkuje, że na całym tym 
poszerzonym terenie wysokość zabudowy jest ograniczona do 15 m. W terenie Opactwa 
Cystersów – ZPu.2, zlikwidowano linię zabudowy od strony ogrodu pielgrzymkowego. To by 
były już wszystkie zmiany.  

Na koniec chciałbym przedstawić jeszcze raz wykładany projekt planu ze wszystkimi 
zmianami, które zostały omówione. Tak jak poprzednio, projekt planu chroni Lasek oraz Błonia 
Mogilskie, zachowuje korytarze ekologiczne, a także wyznacza rowy melioracyjne w celu 
ochrony przeciwpowodziowej, chroni układ szpitala oraz zabytki znajdujące się w całym 
obszarze planu, a na pozostałych terenach inwestycyjnych dopuszcza jedynie zabudowę 
jednorodzinną oraz usługi, którą nie oddziałują znacząco na środowisko, czyli m.in. zakazuje 
właśnie spopielarnie zwłok. Dziękujemy za uwagę.  

Zastępca Dyrektora Biura Planowania Przestrzennego – p. Elżbieta Szczepińska 

Dziękuję bardzo. Proszę Państwa, zapraszam do zadawania pytań, bo projektant teraz, jeżeli 
będą Państwo mieć jakieś wątpliwości, to wyjaśni, udzieli informacji. Bardzo proszę, to jest 
czas teraz dla Państwa do dyskusji. Proszę, jeżeli ktoś chce pierwszy zabrać głos, proszę 
podnieść rękę, kolega poda mikrofon i będziemy odpowiadać. Proszę bardzo. 

Gość I  

To znaczy ja powiem o tym co Panu wcześniej troszeczkę mówiłam, tylko chcę, żeby to się 
znalazło w tym stenogramie.  

Zastępca Dyrektora Biura Planowania Przestrzennego – p. Elżbieta Szczepińska 

Bardzo proszę. Oczywiście, bardzo proszę. 

Gość I  

Ja mam to na kartce tak wynotowane. To jest tak, to chodzi o ten teren tutaj. Przesunąć go 
w górę można. O, o ten teren R.2, tutaj pomiędzy KD.2, u góry KD.1, rowem melioracyjnym 
WS chyba 3, i rzeką Wisłą. Chodzi mi o to czy ten teren można oznaczyć jako taki teren, 
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podobnie jak tu był ZPr, czyli zieleń publiczna rekreacyjna, czyli dopuszczone jakieś, po prostu 
wszelaką rekreację. Według mnie to po prostu aż się prosi ten teren, żeby tak oznaczyć. Tam 
w dniu upalnym, gdzie wędkarze łowią ryby, ludzie się opalają, przyjeżdżają po prostu, totalna 
rekreacja, fizycznie tutaj już nikt roli nie uprawia, to wszystko jest takie zarośnięte i aż się prosi. 
Dostępność komunikacyjna jest wyśmienita, ścieżki rowerowe wschód-zachód, północ-
południe, tutaj ma być teraz przedłużona ścieżka do Lasku Mogilskiego, w Budżecie 
Obywatelskim takie rozwidlenie było proponowane i to pewnie zostanie ujęte w projekcie 
przebudowy Klasztornej. Dostępność komunikacji pieszej, 2 przystanki w odległości 150-
200 m, 6 linii autobusowych na wschód, na zachód, północ, południe. Co tam jeszcze… 
Dostępność z tej drogi, tu jest taki zjazd pod most, dostępność drogi publicznej. No same plusy. 
W Studium ten teren jest oznaczony ZR, podobnie jak tamten, jak tu byłem, też ZR, 
w poprzednim planie przestrzennym „Mogiła” z 2010 r. też było ZP, tu ZP i tam ZP, czyli 
bardzo porównywalne. Mnie się wydaje, taki mój prywatny pogląd, że ten teren powinien być 
nie rolniczy, nie zarośnięty tak jak jest teraz, tylko po prostu rekreacyjny.  

Główny projektant planu, Biuro Planowania Przestrzennego – p. Tomasz Woźniak 

Tak jak Panu wcześniej powiedziałem, jest to teren, który jest użytkowany przez Straż Pożarną, 
tutaj zlokalizowane jest pole operacyjne, a tam jest plac manewrowy dla tych wszystkich 
ciężkich aut, powiedzmy Straży Pożarnej. 

Gość I 

Oni tutaj mają raz na miesiąc… 

Główny projektant planu, Biuro Planowania Przestrzennego – p. Tomasz Woźniak 

Jak najbardziej… 

Gość I 

A chociaż tyle, jeśli Straż ogranicza… 

Główny projektant planu, Biuro Planowania Przestrzennego – p. Tomasz Woźniak 

Tutaj mają cały ten plac manewrowy, dlatego też zrezygnowaliśmy z wyznaczenia tutaj terenu 
ZP, zwłaszcza że w całym tym obszarze takich obszarów, gdzie można lokalizować, bo to jest 
jednak teren zalewowy, więc tutaj można tylko małą architekturę w postaci placów zabaw, 
jakichś stolików, więc zrezygnowaliśmy z tego, zwłaszcza że jest wyznaczone po drugiej 
stronie, gdzie jest całe te centrum Yaht Club’u, które może właśnie poszerzyć swoją… 

Gość I 

Ale chodzi o to, że tam jest totalne odludzie. Tam pieszy nawet nie ma jako dojść, bo musi 
przez las, a i to w dzień, bo w nocy strach po lesie chodzić. 

Główny projektant planu, Biuro Planowania Przestrzennego – p. Tomasz Woźniak 

A tutaj Straż Pożarna przyjeżdża, więc też tylko mówię dlaczego zrezygnowaliśmy 
z niewyznaczania tego tutaj. Można złożyć oczywiście uwagę, Prezydent w trakcie 
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rozpatrzenia tej uwagi, albo uwzględni, co jak wcześniej powiedziałem, wymusi ponowienie 
całej procedury, czyli opóźnienie uchwalenia projektu planu o ok. 4-5 miesięcy. 

Zastępca Dyrektora Biura Planowania Przestrzennego – p. Elżbieta Szczepińska 

Ja jeszcze może do tego dodam, że oczywiście, tak jak powiedział kolega, to co Pan powiedział, 
to jakby nie zwalnia Pana od złożenia na piśmie uwagi, dlatego że taka jest procedura, że uwagi, 
które wpływają na piśmie lub w formie mailowej, ale podpisane podpisem elektronicznym, są 
rozpatrywane jako uwagi, natomiast na naszej dyskusji, jeżeli ktoś wnosi taką, no mówię 
w cudzysłowie, „uwagę”, to nie jest ona rozpatrywana, tylko musi być jakby na piśmie. Ale 
jeszcze chciałam do tego dodać, że obecnie obowiązuje zmieniona ustawa o gospodarce 
nieruchomościami, które wskazuje, że tereny tzw. ZP, czyli tereny parkowe, są to tereny, które 
są wskazywane do wykupu przez gminę i ciąży na gminie obowiązek ich zagospodarowania, 
czyli tutaj tereny parkowe. I dodatkowo Studium wskazuje, że dla terenów tych rolnych, czyli 
tej zieleni nieurządzonej taka forma zmiany na te tereny, nazwijmy to zielenią urządzonej, 
parkowej, może być tylko w 50 %, czyli jeżeli wpłynie uwaga, trzeba będzie dokonać analizy 
zgodności ze Studium planu, czyli będzie trzeba przeliczyć czy nie zostanie ten procent 
naruszony, i oczywiście te wszystkie inne uwarunkowania, które już kolega powiedział… 

Gość I  

To znaczy chodzi o to procent w odniesieniu do całego tego… 

Zastępca Dyrektora Biura Planowania Przestrzennego – p. Elżbieta Szczepińska 

Do całego terenu, który został wskazany w Studium jako ZR. 

Gość I  

Czyli ewentualnie 50 % mogłoby być zmienione. 

Zastępca Dyrektora Biura Planowania Przestrzennego – p. Elżbieta Szczepińska 

Tak, do 50 %, tak mówi Studium. Oczywiście, niech Pan złoży taką uwagę, bo my będziemy 
to analizować. 

Gość I  

Powiedzmy dotąd, to by mogło być ZPr? 

Zastępca Dyrektora Biura Planowania Przestrzennego – p. Elżbieta Szczepińska 

Nie, ale to się dla całego obszaru, czyli nie dla tego fragmentu wskazanego przez Pana, bo tak 
to by można cały teren podzielić kawałeczkami, w ten sposób byśmy osiągnęli całość. Nie, 
tylko dla całego. I oczywiście będzie to analizowane, więc uwaga jak najbardziej wskazana. 

Gość I  

Bo to jest… 
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Zastępca Dyrektora Biura Planowania Przestrzennego – p. Elżbieta Szczepińska 

Od razu nie możemy Panu powiedzieć zdecydowanie, bo czasem ktoś pyta na dyskusji i mówi 
o takich uwagach, które my od razu z założenia wiemy, że są niezgodne ze Studium, i że 
w związku z tym nie ma możliwości wprowadzić takich zmian do planu, natomiast tutaj bardzo 
proszę, będzie to analizowane. 

Gość I  

Oczywiście ja sobie zdaję sprawę, że to wymaga uzgodnienia z Polskimi Wodami. 

Zastępca Dyrektora Biura Planowania Przestrzennego – p. Elżbieta Szczepińska 

No wymaga to i uzgodnienia, i tak jak kolega też powiedział, bada się uwarunkowania, 
oczywiście najpierw zgodność ze Studium, potem idą, jeżeli są takie zmiany, a w większości 
zmiany wymagają powtórzenia uzgodnień i opiniowania, później jest jeszcze ponowione 
wyłożenie do publicznego wglądu. Tak mówi ustawodawca, taka jest jakby w kolejności 
procedura. 

Gość I  

Ja jeszcze powiem na koniec, że tak fizycznie to tu faktycznie jest rolnictwo, a tu jest wszystko 
zarośnięte i aż się prosi, żeby to zmienić. 

Zastępca Dyrektora Biura Planowania Przestrzennego – p. Elżbieta Szczepińska 

No taka zieleń jest. Tak, mamy to w oczach jak to wygląda. 

Gość I  

To tyle w sumie. 

Zastępca Dyrektora Biura Planowania Przestrzennego – p. Elżbieta Szczepińska 

Dziękuję bardzo. 

Główny projektant planu, Biuro Planowania Przestrzennego – p. Tomasz Woźniak 

Dziękujemy. 

Zastępca Dyrektora Biura Planowania Przestrzennego – p. Elżbieta Szczepińska 

Bardzo proszę, czy ktoś jeszcze jakieś pytania do projektanta? Bardzo proszę, czy może ktoś 
jeszcze inny? Ja może przypomnę terminy, o których mówiłam. Chciałam jeszcze powiedzieć 
taką istotną rzecz, że wyłożenie projektu planu odbywa się w Biurze Planowania 
Przestrzennego i w poniedziałki, wtorki, środy i piątki od godz. 10.00 do 12.00 czekają 
projektanci, wtorki od godz. 13.00 do 15.00, i oczywiście w godzinach pracy Biura można 
w każdych godzinach przyjść zapoznać z tym projektem planu, ponieważ jest wykonywany 
w Biurze Planowania, więc nie ma z tym problemu, natomiast my wskazujemy godziny, 
w których na pewno projektant jest i oczekuje na Państwa. Z istotnych informacji to jest to co 
już też, powtórzę co kolega powiedział, że uwagi do tego projektu można składać do 
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27 sierpnia, następnie Prezydent ma 21 dni. Rozpatrzenie uwag odbywa się zarządzeniem 
Prezydenta, które jest publikowane na stronach internetowych Biuletynu Informacji Publicznej. 
Nie ma podanych nazwisk, gdyż obowiązuje nas ustawa o ochronie danych osobowych, tak że 
Państwo po treści uwag muszą sobie sprawdzić jak zostały uwagi rozpatrzone. Gdyby były 
jakieś trudności to w Biurze Planowania można uzyskać informacje o rozpatrzeniu uwag.  

Bardzo proszę. 

Gość II 

Dlaczego plany są w tej chwili, że tak powiem, na końcówce uchwalania, skoro nowe studium 
jest procedowane? To jest takie trochę nielogiczne. 

Zastępca Dyrektora Biura Planowania Przestrzennego – p. Elżbieta Szczepińska 

To jest jak najbardziej logiczne, dlatego że Studium, które jest obecnie obowiązujące wskazało 
tereny, po pierwsze, do objęcia planami, po drugie, wprowadziło pewne zmiany i sukcesywnie 
są te zmiany planami wprowadzane. Natomiast planowanie przestrzenne jest procesem ciągłym 
i to, że Rada Miasta przystąpiła do sporządzania studium, to nie jest taki proces, który odbywa 
się z miesiąca na miesiąc, zazwyczaj to trwa parę lat i wtedy byśmy przez parę lat nie mieli 
żadnego nowego planu, a mieszkańcy oczekują zmian, które zostały przez to Studium 
wprowadzone, więc dlatego sporządzamy te plany. Jeżeli studium wprowadzi jakieś zmiany, 
które będą dotyczyć tych uchwalonych planów, to będą te zmiany wprowadzane w dalszym 
etapie. Tak wygląda planowanie przestrzenne i cała procedura, która jest określona w ustawie 
o planowaniu, więc tak, i my to wykonujemy.  

Proszę bardzo, bo z tego co tutaj Pani powiedziała… Pan chciał zadać pytanie, więc czekamy 
na Pana. Bardzo proszę. 

Gość III 

Tak, chciałem zadać pytanie na temat działki na terenie ZP.2, tam obok Lasku Mogilskiego. 
Tutaj. Ta linia nieprzekraczalna zabudowy, próbowałem coś znaleźć na ten temat, bo wcześniej 
tego w ogóle nie widziałem, ale nie mam pojęcia jak to w ogóle rozumieć, na czym to może 
polegać, szczególnie, że to jest tak w środku działki wyznaczone i…  

Główny projektant planu, Biuro Planowania Przestrzennego – p. Tomasz Woźniak 

Znaczy cały teren ZP.2 jest przeznaczony do wykupu pod urządzony par miejski linearny, i to 
są tutaj przedstawione linie, to są linie lokalizacyjne, czyli w całym obszarze tego parku z terenu 
ZP.2, że tak powiem, rzeczy dopuszczone w tym terenie jak „grilowniki”, mała architektura, 
siłownia na świeżym powietrzu, mogą być lokalizowane tylko wewnątrz tych linii 
lokalizacyjnych. To nie są linie zabudowy, w ogóle w tym terenie nie jest dopuszczona 
zabudowa, z wyłączeniem małych budynków gospodarczych i sanitariatów. 
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Gość III 

A mam pytanie, bo przed chwilą usłyszałem, że tak jakby gmina ma obowiązek wykupu tych 
działek. Czy to jakoś czasowo jest rozwiązywane, w sensie zaraz przed inwestycją to jest 
zazwyczaj wykup taki, czy to jest tak, że Państwo uchwalą ten plan i tam przez 5 lat powiedzmy 
jeszcze nic się nie będzie działo na tym, i po 5 czy 10 latach wpadnie, że może tam zrobią park 
i dopiero wtedy będą coś działać? 

Główny projektant planu, Biuro Planowania Przestrzennego – p. Tomasz Woźniak 

Znaczy ja mogę, znam jak to wygląda, jeżeli chodzi w przypadku dróg. Jeżeli jest wyznaczona 
taka droga, właśnie przeznaczenie do wykupu, można zgłosić się do Wydziału Geodezji, wtedy 
taka, powiedzmy, ta linia rozgraniczająca zostanie wydzielona i miasto ma obowiązek 
wykupienia takiego terenu do 3 lat. Spodziewam się, że tak samo jest w przypadku, bo to też 
jest cel publiczny, dokładnie tak samo to się odbywa, jednakże… 

Zastępca Dyrektora Biura Planowania Przestrzennego – p. Elżbieta Szczepińska 

Ja jeszcze tylko dodam, że tereny zieleni publicznej zostały wprowadzone do ustawy 
o gospodarce nieruchomościami jako cel publiczny, to, to jest, co już tutaj mówiliśmy, nakłada 
na gminę obowiązek wykupu i urządzenia tego terenu właśnie dla celu publicznego. Natomiast 
my teraz Panu nie odpowiemy w jakim to czasie, bo to jest to prostu realizacja planu, natomiast 
corocznie Rada Miasta ustala budżet na właśnie wykupy dla terenów zieleni, Zarząd Zieleni 
Miejskiej wskazuje jakby kolejność tych terenów do wykupu, więc tutaj obecnie na dyskusji 
publicznej nie możemy powiedzieć czy to będzie wykupione w najbliższym roku, za 2 lata, na 
pewno wiąże się to z uchwaleniem planu, czyli jeżeli dopiero plan zostaje uchwalony, to 
dopiero to może nastąpić i po prostu trzeba zasięgać informacji w Wydziale Skarbu Miasta, bo 
Wydział Skarbu Miasta przeprowadza te wykupy, czyli tak to wygląda. 

Gość III 

Dziękuję bardzo. 

Zastępca Dyrektora Biura Planowania Przestrzennego – p. Elżbieta Szczepińska 

Dziękuję również. Czy jeszcze jakieś pytania? Jeżeli nie ma, to proszę Państwa, jeszcze raz 
zaproszę Państwa na wyłożenie do publicznego wglądu w Biurze Planowania Przestrzennego. 
Już nie będę tych terminów powtarzać, które mówiłam, w każdym razie jeszcze tylko jeden, że 
do 27 sierpnia można składać uwagi. I teraz to co też już mówiłam, jeżeli w wyniku złożenia 
uwag nie zaszłyby żadne zmiany w projekcie planu, projekt planu będzie kierowany pod obrady 
Rady Miasta. Jeżeli będą jakieś zmiany wprowadzone, będzie powtórzona procedura, no 
i wtedy to wszystko się przedłuża. Tyle, jeżeli nie ma pytań. Ja dziękuję Państwu bardzo, 
i dziękuję za udział, dziękuję za uczestnictwo. Do widzenia. 
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